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地利亞修女紀念學校（協和二中）
D e l i a  M e m o r i a l  S c h o o l ( H i p  W o  N o . 2  C o l l e g e )

大家好我係鄭 sir! 好高興可以加入協和二中做你哋嘅老師。雖然對住

你哋好激氣，但見到你哋肯學習我都好欣慰。新一年大家一齊加油 :)

新老師介紹

Hi，這裏是 Ms Hong，很高興能和大家在協和二中相遇相識。在閒

暇時間，我經常和朋友一起去尋找美食，探索美景，領略不同風光。

大家好！我是黃老師，很高興可以在協和二中任教我最喜歡的科目 - 生物

科。作為一位新老師，我希望可以將我所學的知識傳授給學生，令學生

對這個世界有更多的認知。平日餘閒時，我喜歡和家人在一起到處遊玩。

大家好！我是沈慧娟老師，很高興能成為大家的一份子，今年在學

校會任教中國語文科及中國歷史科。在教學以外，我喜歡參與各

類活動及旅遊，希望今年可以與各位一同度過精彩豐盛的一年！

大家好，我是王老師。我在本校教授科學科和電腦科。雖然我並不

擅長於打排球和唱歌，我仍然十分喜歡這兩項閒時活動。如果你

們在小息或午膳時間見到我，請隨便來找我聊天。於我而言，能

夠認識到你們和了解你們各自的故事，是一件十分之美好的事！

Hello 我係Ms Tang 啊！我係新嘅高中選修科目 ICT 嘅老師，同時都係可愛活

潑2A班既班主任同電腦科老師，唔好睇我細細粒，嚟緊係我第四年打泰拳啦！

我好鐘意睇唔同類型既電影，觀迎各位同學一齊黎同我探討電影背後既諗法。
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光譜校園
CAMPUS MOMENT

大 家 好， 我 是 Mr. Lam.   很 高 興 認 識 大 家 ! 我 除 了 是 大

家 的 音 樂 老 師 外， 我 亦 是 我 可 愛 5A 班 的 英 文 老 師。

在 加 入 協 和 二 的 大 家 庭 前， 我 是 一 個 商 業 顧 問， 故 此 我 十 分

喜 歡 和 不 同 人 交 流， 也 很 喜 歡 解 決 問 題 ! 除 此 之 外， 在 空 餘 時

間， 我 也 經 常 作 歌 和 看 日 本 文 學。 希 望 我 們 會 有 愉 快 的 一 年！

大家好，我是今年新入職的老師，黎老師，很開心可以加入協和二中這個大家

庭。我好享受教學，學生不但能從中得益，作為老師也能不斷改善自己。我喜

歡數學和做運動，如果想了解更多關於我這位新老師，歡迎隨時來教員室找我。

大家好，我是Ms Chan。我在協和二中任教英文和非華語學生中文，我十分

喜歡多元化和有活力的校園環境。我希望能幫助到學生找到他們的人生目標！

大家好，我是 Ms Tsang。我是協和二中的體育老師，好高興認識大

家！除了傳統的體育活動外，我也十分享受玩一些新興運動，如行山和

露營。我希望在新的一年能與大家探索這個快樂和刺激的運動世界！

大 家 好， 我 係 Ms. Or。 我 是 協 和 二 中 的 旅 遊 與 款 待 科 老 師。 我

十分喜歡學習不同國家的文化和旅遊。在閒暇時間，我會去品

嚐不同的美食。歡迎各位同學和我一起討論香港好吃的餐廳！

我是袁 sir，今年是我第一年在協和二中教書。我是中六 A 班班主任， 教

中三數學，科學和電腦科和中五數學。希望學生上課時有得著， 多思考。

我非常熱愛打籃球， 還有空閒時喜歡看電視劇、電影、 玩電子遊戲。

大家好！我是 Mr.Tsang。 我 曾於台灣留學四年，留學期間令我有

很大的得著，及後，盼能將我所見所聞與你們分享。我任教的科

目是中文和地理，而在餘閒時我喜歡閲讀及創作。會寫寫新詩、散

文、小說，歡迎大家找我一同分享或研究文學。短短數月，我已經

充分感受到你們的活力，最後希望你們好好享受屬於你們的青春。
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地利亞修女紀念學校（協和二中）
D e l i a  M e m o r i a l  S c h o o l ( H i p  W o  N o . 2  C o l l e g e )

經過數月的施工和等待後，

學校的地下大堂已經以全新面

貌重現於大家的眼前！先感謝

老師和施工團隊的努力，新禮堂

落成後。整個禮堂有不同的靈活

間板，大大提高了空間的靈活

運用性。由於新禮堂能同時容

納 300 位同學，集學校集會、生

涯規劃工作坊、新型運動場所於

一身。除此以外，新禮堂更有

完善的燈光和音響系統，讓同

學能在小型舞台上一展所長。

全新禮堂

我們最近於此舉行了浩大的聖誕才

藝表演，除了抽獎，同學更表演了他們

歌唱和舞蹈的才能，亦有不少同學在台

下為他們的同學歡呼喝采。我們希望在

不遠的將來，於這個新落成的多用途禮

堂，為學生帶來更多擴闊視野的體驗。
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經過兩年的籌劃，STEM 實驗室終於在 2021 年 10 月 29 日開幕。開幕

當天 ，熱情的學生充當嚮導，滔滔不絕地為來賓講解 STEM 實驗室的最新

器材，如激光切割機和 3D 打印機等。 現時，STEM 實驗室舉辦的主要活

動之一是 「協和二一級方程式」比賽。 「這對我們學校來說是一個獨一無

二的項目。我們動員了 10 位老師，每人帶領 4-5 名學生從頭開始建造自己

的遙控車。」負責 STEM 課程的盧主任說。 「學生和老師都讚不絕口。」

除了一級方程式比賽，中一班級將於其常規課程中率先體驗試點 

STEM 課程。課程內容覆蓋甚廣，從無人機編程到激光切割鑰匙鏈，使

能為我們的學生提供了豐富的 STEM 知識。該試點計劃將貫穿整個學

年，明年將計劃擴展到中二班級。與此同時，STEM 實驗室已經在進

行更多的創新， 而 STEM 課程的學生往往構思出各種新奇的想法，例

如為視障用戶提供物聯網設備的智能交通系統，以及每當汽車經過時

就會產生電力的能源回收系統等。請繼續關注我們學生的最新發明！

STEM 實驗室
擁
抱
科
學  

熱
愛
學
習
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地利亞修女紀念學校（協和二中）
D e l i a  M e m o r i a l  S c h o o l ( H i p  W o  N o . 2  C o l l e g e )

大家好，我是 2021-2022 年度地利亞修女紀念學校 ( 協和二中 ) 的學生福利會代表 —曾詩皓。

學 生 福 利 會 致 力 為 同 學 們 爭 取 權 益。 本 會 作 為 橋 樑 為 學 生 向 學 校 反 映 同 學 們

的 意 見， 從 而 改 善 學 校 的 環 境 和 設 施， 令 大 家 能 享 受 一 個 更 加 美 好 的 校 園 生 活。

而我，作為學生福利會會長，我的責任是領導其他成員一起討論及實行不同計劃。我

代表學生會承諾將會竭盡所能令校園生活變得有趣，同時盡力為同學們爭取更多的福利。

在 本 學 年 的 聖 誕 慶 祝 活 動 中， 我 們 與 同 屬 地 利 亞 機 構 分 校 的 學 生 福 利 會 攜 手

合 作， 舉 辦 了「 地 利 亞 之 星」 的 聖 誕 才 藝 表 演 大 賽。 為 此 我 們 感 到 十 分 高 興， 不 但

能 為 同 學 們 舉 行 這 個 歡 樂 的 表 演 大 賽， 更 可 以 為 同 學 們 提 供 一 個 平 台 一 展 所 長。

本 會 希 望 能 於 這 學 年 一 直 為 同 學 服 務， 同 時 亦 歡 迎 同 學 們 向 學 生

會 反 映 意 見， 讓 我 們 於 未 來 共 同 建 構 一 個 美 好 的 校 園 環 境， 多 謝 大 家。

學生領袖 ( 學生福利會 )

學生福利會幹事名單
主席：曾詩皓

副主席： 馬煒喆

文書：何詠詩

財務：曹俊傑
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光譜校園
CAMPUS MOMENT

家長教師會主席 - Ms Sarah 

大家好，我是本年度的家長教師會主席，多謝大家的支持，很

榮幸可以在母校擔任這個崗位。我相信家教會是家長和學校溝通之間

的重要橋樑，透過緊密的聯繫能讓校長、老師、家長及學生一起建

立互信互助的校園氣氛。希望大家會積極參與和投入家教會舉辦的

活動，一同陪伴學生愉快地成長、學習。祝大家學習順利、生活愉快！

會員大會暨常務委員會選舉

家長教師會

本 校 第 二 十 三 屆 周 年 家 長 教 師 會 會 員 大 會 暨 常 務 委 員 會 委 員 選 舉 已 於 2021 年 8 月

21 日 順 利 舉 行。 最 高 票 數 者 當 選 為 主 席， 獲 得 第 二 高 票 者 當 選 為 聯 絡。 選 舉 結 果 如 下：…

第二十三屆周年家長教師會常務委員會 (2021-2022)

主席	 Ms.D’SOUZA SARAH IVY	 副主席		  謝俊賢校長

秘書	 黃寶琪老師			   司庫	  	  香志偉老師

聯絡	 Ms.ABBAS IFRA SHALID		 聯絡  		  盧志南老師

幹事	 莫文韜老師

運動獎勵計劃——動感聖誕
為了鼓勵學生多做運動，保持身體健康，學校連同家教會舉辦了運動獎勵計劃。同學參

與不同的運動計劃，完成後就可收到「動感獎券」，累積指定數目即可於指定日期及時間換取

運動禮物，以作獎勵。其中，「動感聖誕」運動挑戰邀請學生在聖誕假期間，做四次運動，每

次運動最少 30 分鐘，並遞交運動證明給班主任，以換取獎券。家教會全力支持並提供協助。

學生福利會幹事名單
主席：曾詩皓

副主席： 馬煒喆

文書：何詠詩

財務：曹俊傑
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地利亞修女紀念學校（協和二中）
D e l i a  M e m o r i a l  S c h o o l ( H i p  W o  N o . 2  C o l l e g e )

在本學年，所有中四學生必須修讀食物及健康科學。負責本學科的李芷晴老師表：「留意到

現時本港絕大部分的中學都缺乏應用科學的相關課程，使學生難以將科學知識融入生活。」李老師

希望將自己的專業帶入校園，在本校開辦食物及健康科學的課程，讓學生在課堂中親手製作食物，

並從中學習背後的科學原理。除了製作食物外，學生亦會在課堂中運用到編程的技巧，製作簡易健

康設備，將 STEM 的知識應用到日常生活當中。作為一個啟蒙課程，李老師希望學生既能在輕鬆的

課堂設計中享受學習，亦能從中作出更多的思考。隨著本校食物科學創新實驗室的落成，李老師寄

望在課程設計和設施配套的互相配合下，能夠讓學生有著更好的學習體驗，提升對學習的興趣。

中四新學科 - 食物及健康
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在本學年，所有中四學生必須修讀以藝術為

主的 STEAM 學科。負責本學科的白秀婷老師認為 

STEAM 學科中的藝術元素能夠幫助學生提高對學

習的參與度。學生可以利用視覺化的圖像語言將數

學、科學和技術等較為抽象的學科聯繫起來，將已

有的知識和新技能互相結合，從而培養對學習的興

趣。舉例來說，學生會在本課程中學習日本的摺紙

藝術，並了解這一門技術如何幫助科技或建築研

究。學生又會在課堂中欣賞達文西的藝術作品，從

而學習這一類作品如何幫助解剖學和工程學等方面

的研究。白老師希望 STEAM 這學科能夠讓學生有

更多的機會作「體驗式學習」，從而提高對學習的

參與度。白老師亦希望學生能夠在享受做藝術的

樂趣之時，亦能將藝術融入生活當中，實踐「將學

習帶入生活」和「從生活中學習」的學習模式。

中四新學科 - STEAM 藝術學科
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地利亞修女紀念學校（協和二中）
D e l i a  M e m o r i a l  S c h o o l ( H i p  W o  N o . 2  C o l l e g e )

All S4 students are required to take a STEAM course 
with emphasis on art as one of the compulsory courses. Ms. 
Pak, the teacher-in-charge of the subject, believes that the 
artistic element in STEAM can enhance students’ participation 
in learning. Students can connect abstract subjects such as 
Mathematics, Science and Technology to visual images. 
By combining existing knowledge with new skills, we can 
cultivate students' motivation in learning. For example, 
through the lens of the art of Japanese origami, students will 
understand how the art is applied in the architectural field. 
Students will also scrutinize the work of Da Vinci and learn 
how his work has leapfrogged the research in anatomy and 
engineering. Ms. Pak hopes that the subject will give students 
more opportunities to acquire knowledge through “experiential 
learning”, thereby increasing their motivation. Ms. Pak also 
hopes that students can integrate art into life while enjoying 
the fun of making art, blending the boundaries of learning and 
living.

New S4 Subjects – STEAM
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In this academic year, Food and Health Sciences is adapted into our compulsory curriculum. Ms. Lee Tsz Ching, the teacher-
in-charge of the subject, noticed that most secondary schools in Hong Kong lack relevant courses in applied science, making it 
difficult for students to integrate scientific knowledge into their lives. Ms. Lee aims to bring her profession into our campus so that 
our students can learn the scientific principles through making food on their own in the lessons. In addition, students will programme 
in class to devise simple health equipment, applying STEM knowledge to their daily lives. As an introductory course, Ms. Lee hopes 
that students can learn amid relaxing environment, while also drawing reflections and inspirations from it. With the completion of 
the new Food Science Innovation Laboratory working hand in hand with continuous curriculum innovations, Ms. Lee hopes that 
students can have an even better learning experience and motivation on the said subject.

New S4 Subjects - Food Science
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地利亞修女紀念學校（協和二中）
D e l i a  M e m o r i a l  S c h o o l ( H i p  W o  N o . 2  C o l l e g e )

Chairperson of PTA - Ms Sarah
Hi everyone, I am Sarah, the chairperson of the Parent-Teacher Association 

this year.  I t  is  my pleasure to take up this posit ion in my Alma Mater.
I believe that PTA should be a close partner of the school. Together, as a team, 

parents and teachers can work to create the best possible environment to foster physical, 
emotional, and intellectual sell-being for students. PTA also serves as an important 
platform to provide a two-way communication between the school and parents. That 
can ensure that all students have their physical, emotional and intellectual needs met.

I wish you an awesome school year.

Parent- Teacher Association (PTA)

PTA Election Result
The 23rd Annual General Meeting and Election of the Parent Teacher Association of our school was held on 21 August, 2021. 

The parent-member with the highest votes shall be the chairperson, and the parent member with the second most votes shall be the 
convener. All members were invited to watch the videos of candidates’ introduction. 88 members voted in the election. The election 
result is as follow:

Chairperson	  	 Ms.D’SOUZA SARAH IVY		  Vice-Chairperson 		  Ms.TSE CY 
Secretary 		  Ms.WONG PK 			   Treasurer 		  Mr.HEUNG CW 
Convener 		  Ms.ABBAS IFRA SHALID		  Convener  		  Mr.LO CN 
Executive Member 	 Mr.MOK MT

Happy Workout 2gether——Workout 4 Christmas 
The “Workout Award Scheme” was launched as an effort to encourage students to exercise more. When students participate in 

different sports projects or programs, they will receive “ACTIVE Coupons” after completion. As students get enough coupons, they 
can redeem sport gifts on specific occasions. “Workout ‘4’ Christmas” is a sports program held during Christmas holiday, inviting 
students to work out for 4 times for at least 30 minutes per workout. In exchange for their workout photos, students will be given 
“ACTIVE Coupon” by their class teachers. PTA fully supports this project by providing presents to our active students.
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Hello, I am Tsang See Ho, the representative of the Student Welfare Association of Delia Memorial School (Hip Wo No. 2 College) 
this academic year. 
The Student Welfare Association is committed to safeguard the rights of students. This association reflects the genuine voice of 
students to the school so that we can continue to improve the environment of the school, which then leads to a better campus life.
And I, as the president of the Student Welfare Association, am responsible to lead our team of devoted students to discuss and 
implement different plans. We will do our best to create a lively atmosphere on campus and strive for more welfare for our fellow 
schoolmates
Amid the Christmas celebrations this school year, we worked hand-in-hand with other student unions of different branches of Delia 
Memorial School to host the “Delia’s Got Talent “ inter-school Christmas talent contest. We are extremely grateful and happy to have 
provided a platform for students to showcase their strengths and talent. 
The Student Welfare Association will uphold our promise to serve our fellow schoolmates throughout this academic year, and we 
welcome all students to tell us how we can serve them better in the future!

Student Leader 
(Student Welfare Association)

SWA Committee List
President: TSANG SEE HO

Vice President: MA WEIZHE

Secretary: HO WING SZE

Treasurer：CAO JOSHUA GEORGE
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地利亞修女紀念學校（協和二中）
D e l i a  M e m o r i a l  S c h o o l ( H i p  W o  N o . 2  C o l l e g e )

After two years of planning, the STEM lab finally came to fruition as it welcomed its first group of guests and teachers on 29th 
October, 2021. Although opening on the same date as our brand-new school hall, guests found the STEM lab equally stunning as 
they were quickly surrounded by enthusiastic students who showcased the latest additional of laser cutters, 3D printers and alike in 
the STEM lab.
One of the main events that the new STEM lab holds is the Hip Wo 2 Formula One competition. “It is really a one-of-a-kind program 
for our school since we have 10 teachers, each leading 4-5 students to build their own RC car from scratch,” Mr. Lo, our STEM 
coordinator said. “The feedback we get from the students and the teachers are overwhelmingly positive.” Mr. Lo added.
Besides the Formula One competition, the Form 1 classes are also privileged to have STEM lessons in their regular curriculum.  The 
curriculum offers plentiful STEM exposure to our students, ranging from drone programming to laser cutting their own keychains. 
The pilot program that will run throughout the school year will expand to the Form 2 classes next year.
Meanwhile, more innovation is already taking place in the STEM lab – students from our STEM curriculum are coming up with 
ingenious solutions such as a smart traffic system that offers visually-impaired users an IOT device for them to cross the road safely, 
and an energy recovery system that generates electricity whenever a car passes it. Stay tuned to our students’ latest inventions! 

STEM Room
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Hall Opening

After much anticipation, our new 
School Hall is finally reopened! 
Thanks to the concerted effort of the 
administration and the construction 
team, our new hall is now ready for 
use. Equipped with movable partitions, 
the School Hall now has much more 
flexibility in the usage of its space. 
Now able to hold 300 students, the 
Hall serves multiple purposes and 
provides physical space for assembly, 
career and life learning workshops, 
new sports training and alike. 

Furthermore, with its latest music and lighting system, the mini 
stage allows students to shine and showcase their talents. We 
already saw great audience reaction as our students cheered 
for their peers in our latest Christmas party filled with songs, 
dances, and lucky draws! We are looking forward to the horizon-
broadening experiences that the multipurpose School Hall can 
bring to our students.
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Hi, I am Mr. Lam. Happy to be here!
I am your music teacher, and apart from that, I am also the English teacher of my lovely 5A 
class! I was a business consultant before I joined the HW2 family, which means that I love 
talking to new people and solving problems! Besides that, I love writing my own songs and 
reading Japanese literature. Hope we can spend a wonderful year together!

Hello everyone, I am a new teacher this year, Mr. Li. I am very happy to join the big family of 
Hip Wo No. 2 . I really enjoy teaching because not only students can benefit from it, but I can 
also continuously improve myself as a teacher. I like math and sports. If you want to know 
more about me, please feel free to come to the staff room to find me.

Hi, I am Ms Chan.I teach English and NC Chinese.I like the diverse and energetic 
environment in the school.I hope I can help all my students to find their life goals.

Hi, I’m Ms Tsang,
Happy to meet ALL of you! I’m your Physical Education teacher. Apart from traditional 
sports, I also enjoy playing new sports and outdoor activities, especially hiking and camping! 
I can’t wait to explore the fun, healthy and exciting Physical Education world with you!

Hello, I am Ms Or. I teach Tourism and Hospitality Studies. I love learning different culture 
and travelling. In my free time, I search for gastronomic delicacies. Welcome my students to 
discuss high quality restaurants with me in Hong Kong!

I am Mr Yuen. This is my first year teaching at Hip Wo No.2 College. I am the class teacher 
of Form 6A. I am teaching Mathematics, Science and Computer Literacy. I hope students 
can think and understand more in class and help them to explore more themselves. I love 
basketball very much. Also, I watch TV drama show, movies and playing computer games in 
leisure time.

Hello everyone! This is Mr. Tsang. I have studied in Taiwan for four years. I have gained a 
lot during my study abroad. In the future, I hope to share what I have seen and heard with 
you guys. I teach Chinese and Geography. In my spare time, I like to read and create. I like 
to write new poems, essays, and novels. If you have any literary insights, you are welcome to 
share with me. In just a few months, I have felt your vitality, and I hope you guys will enjoy 
your youth.
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Hello this is Mr Cheng. Some of you called me Mr. Cheng Cheng and some of you called me 
Sean:D It’s really my pleasure to have you in my teaching career. Although you make angry 
sometimes, I do feel touched witnessing all of you growing up and improving. Let’s work 
hard together in the following years!

New Teachers' Introduction

Hi, this is Ms Hong. I am very happy to meet you in Delia school. In my free time, I like 
tasting delicious food and exploring beautiful scenery with my friends, enjoying our lives.

Hello everyone. I am Ms Wong, a new Biology teacher and it is my pleasure to join in HW2. 
I hope I can pass on my knowledge to students in order to broaden their horizon. During 
my leisure time, I enjoy spending time with my family and participating in both indoor and 
outdoor activities.

Hello! I am Miss Shum Wai Kuen. I am glad to be a member of the school. I am teaching 
Chinese and Chinese History this year. I am happy to see many energetic and curious students 
at school. Travelling is my favourite hobby. I like going to explore different cultures and 
broaden my horizon. Looking forward to interacting with different teachers and students here.

Hello everyone, this is Mr. Wong. I teach Science and Computer Literacy in this school. I like 
playing volleyball and singing even though I am not really good at both of them. Anyway, 
please feel free to chat with me when you see me during recess or lunchtime. It is really great 
to meet all of you and to know about your stories!

Hello this is Ms. Tang. I am the new ICT elective teacher of senior form students and the 
computer and class teacher of my lovely class 2A. Although I’m tiny, it’s going to be my 4th 
year in practicing muay thai. I like watching different genres of movie. I always welcome my 
students to share any of their movie thoughts with me. 
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